
 
 

Acta de la reunió de la  comissió d'acollida i interculturalitat  

 

Data: 16 de febrer de 2022 

Hora: 17.15 hores  

Lloc: sala de reunions de l’ajuntament de Sant Hilari Sacalm 

 Assistents: 

 Georgina Vilà, regidora d’educació 

 Josep Bosch, director de l’institut Busquets i Punset 

 Montse López, cap d’estudis de l’escola Guilleries 

 Mireia  Colon, representant docent del col·legi Sant Josep 

Eulàlia Vilà, representant de l’AMPA de l’institut 

Laura Farres, representant de l’AFA de l’escola  Guilleries 

David Casals, representant de l’AMPA del col·legi Sant Josep 

Memoix Xener, projecte estudi assistit 

Hind Aaouad, projecte estudi assistit 

Anna Martínez, projecte estudi assistit 

Cristina Massó, projecte estudi assistit 

Anna Garriga, LIC,  

Olga Rico, tècnica auxiliar de cultura SHS, 

Maite Irazola tècnica dinamitzadora del PEE.  

Excusen la seva absència: Anna Juan 

 

Desenvolupament de la sessió: 

1. Es fa la presentació del protocol d’acolliment escolar i de les persones que formen part 

de la borsa de traductores que s’ha creat amb la col·laboració del Consell Comarcal de 

la Selva. Aquestes tres persones donaran suport al procés d’acolliment de les famílies 

nouvingudes. Els centres hauran de sol·licitar el servei de traducció a la tècnica de 

referència municipal per tal que ella inicií tot el procés de derivació. Les famílies que 

porten ja temps al municipi i no parlen o entenen bé la llengua d’acollida haurien 

d’entrar en el programa de formació d’adults.  

Se sol·licita la implicació de les associacions de pares i mares de cada centre en aquest 

procés d’acollida per tal de facilitar la implicació i la participació de les famílies  

 



 
 

nouvingudes. Es comenta que estaria bé tenir una persona de referència per tal de 

facilitar la comunicació amb aquestes famílies nouvingudes. 

 

2. La representant de l’AMPA de l’institut Busquets i Punset comenta que l’entitat fa 

moltes actuacions, però no organitza activitats que donin lloc a la comunicació i la 

relació entre famílies. Estan oberts a la participació de totes les persones que vulguin 

adreçar-se a ells, però veuen molt difícil que una persona de l’AMPA pugui fer el paper 

proposat perquè són pocs ala junta i no hi ha suficient disponibilitat horària. 

 

3. El director de l’institut explica que el centre disposa d’un pla d’acollida propi i que si en 

algun cas una família nouvinguda requereix un suport addicional, la deriven a 

l’ajuntament. 

 

4. La cap d’estudis de l’escola Guilleries, pensa que seria una bona idea fer un díptic 

informatiu sobre l’associació de pares i mares i donant-lo a les famílies nouvingudes que 

arriben al centre. 

 

5. La representant docent del col·legi Sant Josep pregunta si es podrà disposar de 

traductors de diferents idiomes, a part de l’amazic o l’àrab, ja que el seu centre té 

dificultats de comunicació amb alguna família de parla xinesa. La tècnica dinamitzadora 

del PEE li respon que creu que sí, però que, en tot cas, ho preguntarà al Consell 

Comarcal. 

 

6. S’aprova el protocol municipal d’acolliment educatiu proposat. 

 

7. A continuació, es convida a les  diferents persones que treballen en els tallers de suport 

escolar a participar en la reunió. El motiu d’aquesta trobada és facilitar la comunicació 

entre les talleristes dels estudis assistits i els respectius responsables dels centres 

educatius.  

 

Les persones que porten a terme els diferents tallers expliquen que a l'anterior trimestre 

es van veure amb la dificultat de transmetre les seves problemàtiques i de comentar els 

casos, motivat tot per la situació excepcional que patien els centres educatius a causa 

de la pandèmia i els confinaments que es derivaven. Amb la normalització progressiva 

de la situació sanitària, s'ha restablit una comunicació més fluida. Alguna de les 

talleristes han consensuat un espai de trobada setmanal amb els centres respectius per 

comentar els diferents incidents, mentre que altres es comuniquen en el moment en 

què hi ha alguna problemàtica a comentar. Es valora com a fonamental, per part de les 

persones responsables dels tallers, trobar aquests espais de comunicació on 

intercanviar impressions i incidències. 

 

 

Sense res més  a tractar, es dona per finalitzada  la reunió 

 

Maite Irazola 

Tècnica dinamitzadora del PEE de Sant Hilari Sacalm 


